
 

 

 

Børne- og Undervisningsministeriet 

5. november 2024 

Sagsnr.: 24/34448  

Folketingets Lovsekretariat 

Christiansborg 

Medlem af Folketinget Karina Adsbøl (DD) har den 29. oktober 2024 

stillet spørgsmål nr. S 182, som hermed besvares. 

Spørgsmål nr. S 182: 

Hvad er ministerens holdning til den bekymring, som organisationen 

Ligeværd rejser om kvalitetsaftaler om stu i artiklen på ligevaerd.dk 

»Kvalitetsaftaler om stu uden kvalitet«?   

Svar: 

Der er ikke noget nyt i, at de økonomiske vilkår skal indgå som en del af 

den aftale, kommunerne indgår med de uddannelsessteder, der udbyder 

stu. Tidligere hed disse aftaler overenskomstaftaler, men med stu-aftalen 

fra 2022 skiftede de navn til kvalitetsaftaler. 

Det afgørende for mig er ikke, hvad vi kalder aftalerne, men at de unge 

får et individuelt tilrettelagt tilbud, der passer til deres behov og 

interesser. Det er min forventning, at kommunerne løfter denne opgave.   

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Mattias Tesfaye 

Offentligt
S 182 endeligt svar
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